
Dragi Părinți, 

Vă scriu din nou pentru a vă informa că noi nu ne-am resemnat la anunțul de a ține grădinițele și 
școlile închise până în septembrie. Se explorează inclusiv posibilitatea de a ne redeschide forțat 
după 15 mai (dar totuși într-un cadru legal pe care îl cercetăm acum cu avocați), ca o organizație 
care nu are ajutor REAL de la stat și trebuie să se întrețină. Puțin șomaj tehnic, fără preluare 
chirii și anulare taxe măcar pe perioada stării de urgență este o glumă. Ceea ce propun ei este de 
tot râsul dacă vrem să fim conștienți de costurile mari pentru a întreține o unitate de învățământ 
privat. 

Se bat multe cap în cap. Acum au legiferat obligativitatea predării online (noi am făcut-o oricum 
din prima zi fără să fim obligați și am îmbunătățit pe parcurs căci nu era nimeni pregătit pentru 
asta). Dar anterior ei au propus și pentru profesori ST, care înseamnă că nu pot munci! Unele 
școli au uzat de ST pentru toți. Cum o să îi aducă acum online (fiind obligatoriu) școlile care au 
aplicat deja la șomaj, nu știu. 

 

Pot numai să vă spun că munca profesorilor noștri este foarte, foarte mare și merge mult dincolo 
de orele de prezență efectivă cu copiii online. 

Urmăriți ce spun și alte școli private în interviul dat de fondatorii Asociației Școlilor Private 
pentru Hotnews (ASP – FB). Îl găsiți și pe pagina noastră. Montessori România și ASP s-au aliat 
și am înaintat o adresă către guvern prin care solicităm luarea unor măsuri de susținere pentru 
învățământul particular și pentru a le explica cum suntem foarte diferit organizați și am investit 
în cu totul alte condiții care acum ne permit să ținem copiii și distanțați. Avem și numărul de 
adulți necesar și metri pătrați. Noi cel puțin avem clase foarte mari (80–90–120–150 mp per 
clasă) + curți mari și frumoase (la școală aveam în plan oricum ca din primăvară să lucreze copiii 
și afară în așa numita glass classroom; și la grădi vor lucra și afară pe grupuri mici; vremea e 
superbă; avem și terenuri de sport în fiecare sediu. Toate împreună ne ajută să îi distanțăm și să îi 
rotim în activități de așa natură să respectăm orice norme impuse fără să lucrăm în schimburi. 

Eu cel puțin nu pot să stau să văd cum se scufundă nava și să nu fac nimic. Am datoria dată de 
mine și față de atâția oameni ca măcar să acționez în sensul tragerii semnalelor de alarmă și 
explicării foarte clare a marilor diferențe între învățământul de stat (prin prisma căruia iau ei 
deciziile) și cel privat care are cu totul alte condiții (care costă) și care poate distanța în multe 
feluri copiii. Parte din ceea ce am menționat și eu pe social media și în dialog cu școlile este în 
acel interviu. 

De asemenea, nivelul de responsabilitate este mult diferit în privat și asta, cel puțin în cazul 
nostru, s-a văzut prin acțiunile pe care le-am întreprins încă înainte de anunțul de arest la 
domiciliu al tuturor! 

După înaintarea de documente către autorități și cifre (pe care ei ar trebui să ni le furnizeze nouă 
și nu noi lor) azi a ieșit deja primul ministru și a menționat că trebuie să găsească soluții pentru 



vară (sperăm iunie inclus) pentru că părinții au nevoie. Mă rog, noi zicem că în primul rând 
copiii au nevoie. Pe ei nu i-a întrebat nimeni!! 

Eu o să îi înregistrez pe copiii mei spunându-și of-ul necenzurat și îl trimit pe social media. Dacă 
și alții urmează și merge viral, poate mișcăm mai mult și vorbim de nevoile fundamentale ale 
omului, nu despre izolări forțate! 

Nu vă lăsați duși de tot felul de specialiști în resemnare de pe net, unul mai filozof ca altul în 
spatele ecranului. Nu cu ei s-a schimbat vreodată ceva în bine în lume. Lupta care se dă acum 
pe Planetă nu este între partide, rase, etnii, viruși de diverse versiuni etc. Lupta se dă între 
forțele binelui și cele ale răului. 

Dacă nu ați descoperit deja emisiunile Nașul TV Canada, căutați pe net. Fiți deschiși să înțelegeți 
ce se întâmplă. E nevoie de mult optimism și acțiune concretă. Apogeul transformărilor 
planetare de care vorbim de atâta timp și pentru care mulți au făcut pași în față este chiar acum! 

Dincolo de orice emisiune și adevăr pământean care iese la iveală este o mare, mare diferență 
între a vedea Luminița (și a munci în acea direcție până chiar creăm realitatea pe care ne-o 
dorim) și Fatalism. Și acesta este un proces individual. Fiecare trebuie să se confrunte pe sine 
însuși și să se gândească bine înainte de a-i alerta/virusa inutil pe ceilalți. 

Revenim dacă avem vești concrete. 

Să ne revedem cât mai curând! 

Numai bine, 

Cristina 

 


